
Protokół Nr XLIV

z XLIV Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego

z dnia 9 marca 2022 1-.

Posiedzenie XLIV Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego rozpoczęło się o godz. 9"”

w trybie zdalnego obradowania według poniższego porządku obrad?

1. Otwarcie Sesjii stwierdzenie quorum.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego.

4. Prezentacja projektów uchwał, przedstawienie opinii komisji Rady Powiatu,

dyskusja, głosowanie nad uchwałami w sprawie!

1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na

2022 r.,

2) określenia zadań na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie finansowym dla Powiatu

Bieszczadzkiego na 2022 r.

5. Interpelacje i pytania radnych.

6. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.

7. Sprawy różne.

8. Zakończenie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda.

Przewodniczący otworzył XLIV Nadzwyczajną Sesję Rady Powiatu

Bieszczadzkiego. Przywitał Panie i Panów Radnych, Pana Starostę wraz

z Zarządem oraz osoby uczestniczące w obradach sesji.. Następnie Przewodniczący

stwierdził quorum (14 radnych).

Lista obecności Radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 2

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda odniósł się do pkt. 2 „przyjęcie porządku

obrad”.

Uwag do porządku obrad nie wniesiono. Porządek obrad poprzez głosowanie

(w trybie zdalnym), przyjęty został jednogłośnie. Udział w głosowaniu wzięło 14

radnych.

Ad. 3

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda.

„Przechodzimy do pkt. 3 do porządku obrad ' przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady

Powiatu Bieszczadzkiego. Państwo radni otrzymali protokół z XLIII Sesji Rady

Powiatu Bieszczadzkiego. Czy w sprawie protokołu sąjakieś uwagi'?”

Uwag nie wniesiono. Odbyło się głosowanie. W głosowaniu jawnym (w trybie

zdalnym) udział wzięło 14 radnych. „Za” głosowało 14 radnych. Protokół został

przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4, pkt 1)

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz.

'I Dochody - zwiększenialzmniejszenia.

Zwiększa się budżet powiatu o kwotę 514.149,31 zł. Na tą kwotę składają się

zwiększenia w bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa o 200.000,00

zł, różne rozliczenia ' zwiększenia - 24.205,00 zł, pomoc społeczna ' zwiększenia -

88.465,00 zł, pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej zwiększenia -

201.479,31 zł.

Wydatki- zwiększenialzmniejszenia.

Transport i łączność - zwiększenia - 100.000,00 zł, administracja publiczna -

zwiększenia - 85.000,00 zł, bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa

- zwiększenia -- 200.000,00 zł, oświata i wychowanie - zwiększenia - 24.205,00 zł,

pomoc społeczna - zwiększenia - 88.465,00 zł, pozostałe zadania w zakresie
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polityki społecznej - zwiększenia - 207.479,31 zł i zmniejszenia - 185.000,00 zł,

rodzina - zmniejszenia - 6.000,00 zł.

Warsztaty Terapii Zajęciowej w Ustrzykach Dolnych - kwota dotacji- 6.000,00 zł

- dofinansowanie do Warsztatów Terapii Zajęciowej w Ustrzykach Dolnych

zgodnie z ustawą o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób

niepełnosprawnych. Dotacja podmiotowa na zadanie własne.

Opinię Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Porządku

Publicznego do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Pan

Wiesław Sowiński ' opinia Komisji była pozytywna.

Opinię Komisji Turystyki Zdrowia i Polityki Społecznej do projektu uchwały

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Pani Iwona Holcman'Fidor - opinia

Komisji była pozytywna.

Projekt uchwały w sprawie „wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu

Bieszczadzkiego na 2022 r.” odczytała Pani Anita Piotrowska '

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak '

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Głosowało 14 radnych. „Za”

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania

w załączeniu uchwały).

Ad. 4, pkt 2)

Pani Magdalena Wojtasik - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie
w Ustrzykach Dolnych.

Uchwała dotyczy podziału środków, które Powiat Bieszczadzki otrzymał

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadanie

realizowane przez Powiat Bieszczadzki w 2022 roku. Otrzymana kwota to

1 429 760,00 zł z zabezpieczeniem na działalność Warsztatów Terapii Zajęciowej

1.084.320,00 zł. Pozostałą kwotę po konsultacji z Radą Społeczną działającą przy

Staroście Bieszczadzkim oraz Powiatowym Urzędem Pracy proponuje się podzielić

następująco. Na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej - 24000 zł na zadania

3



staże i szkolenia, 30000 zł na rozpoczęcie działalności gospodarczej. Jeżeli chodzi

o rehabilitację społeczną, z którą realizujemy my jako Powiatowe Centrum Pomocy

Rodzinie 40 000 zł na turnusy rehabilitacyjne dla dorosłych i 13 000 zł dla dzieci,

na sprzęt rehabilitacyjny dla osób dorosłych 6000 zł i dla dzieci 4000 zł, na

dofinansowanie zaopatrzenia uw przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze

dorośli 115. 590 zł i 30 000 zł dla dzieci, na dofinansowanie likwidacji barier

architektonicznych dorośli 22 700 zł i 5000 zł dla dzieci, na likwidację barier w

komunikowaniu się dorośli 6500 zł dorośli i 8000 zł dzieci, na dofinansowanie

likwidacji barier technicznych 30000 zł dorośli i 3000 zł dzieci, dofinansowanie

sportu, kultury, rekreacji i turystyki 1650 zł oraz do zaopatrzenia w sprzęt

rehabilitacyjny dla osób prawnych 6000 zł.

Opinię Komisji Turystyki Zdrowia i Polityki Społecznej do projektu uchwały

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Pani Iwona Holcman'Fidor - opinia

Komisji była pozytywna.

Projekt uchwały w sprawie „określenia zadań na które przeznacza się środki

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie

finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na 2022 r.” odczytała Pani Anita

Piotrowska ' Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak '

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Głosowało 14 radnych. „Za”

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania

w załączeniu uchwały).

Ad. 5 - brak

Ad. 6

Radny Pan Zygmunt Krasowski zadał pytanie do Pana Starosty dotyczące spraw

związanych z konfliktem na Ukrainie, jak wygląda sytuacja na granicy polsko'

ukraińskiej w Krościenku po stronie polskiej i jak wygląda współpraca

z samorządami.

Starosta PanMarekAndruch na wstępie podziękował wszystkim, którzy pomagają

i są zaangażowani w pomoc uchodżcom z Ukrainy. Pieniądze, które wprowadzane
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były na dzisiejszej sesji umożliwiająrealizowanie zadań zleconych przezWojewodę.

100 tys. dostaliśmy na pomoc psychologiczną i na tłumaczy. Pomoc ta jest

realizowana. Psychologowie i tłumacze zatrudnieni są w punkcie recepcyjnym. Od

Marszałka i sejmiku otrzymaliśmy również 100 tys. na wszelkie działania, które

są związane z pomocą, tą szeroko pojętą. Od Ministerstwa Sprawiedliwości mamy

środki w kwocie 100 tys. również na pomoc dla uchodźców. Pieniądze te są

przeznaczane na konkretne działania. Przejście graniczne w Krościenku

przeznaczone jest do przekraczania granicy przez ludzi, którzy szukająschronienia

w Polsce. Według danych sprzed dwóch dni było to ok. 60 tys. osób, którzy

przekraczają granicę w sposób zmotoryzowany jak i pieszy, ponieważ od drugiego

dnia konfliktu zostało umożliwione przejście piesze. Dziennie granicę przekracza

ok. 8 tys. osób. Podkarpacie nie jet miejscem docelowym uchodźców. Jest miejscem

odbioru uchodźców i przewiezienie w głąb kraju. W punktach recepcyjnych

przebywają uchodźcy kilka godzin, a następnie udają się do punktów docelowych

w głębi Polski. Udało się zorganizować trzy składy pociągów, które wożą

przekraczających granicę w głąb Polski. Jeżeli chodzi o sytuację na samej granicy,

to Gmina Ustrzyki Dolne zorganizowała tam punkt informacyjny, powiat

współpracuje z gminą, każdy wykonuje swoje zadania. Olbrzymie ilości darów,

które przychodzą są rozdysponowywane. Część darów jest dla osób, które

przekroczyły granicę, a część przewożona jest do przygranicznych miejscowości

ukraińskich, gdzie również istnieją tam punkty recepcyjne. Na przejściu

granicznym dział Bieszczadzkie Pogotowie Ratunkowe, szpital w Ustrzykach

Dolnych również przyjmuje osoby potrzebujące pomocy medycznej. Powiat

współpracuje również z innymi samorządami, z Gminą Lutowiska, Gminą Czarna.

Punkty recepcyjne będą to miejsca legalizacji pobytu w Polsce, dlatego zmniejsza

się ich ilość ze względu na większąmożliwość trzymania nad nimi kontroli.

Jesteśmy powiatem, który realizuje program Polsko'Białorusko'Ukraiński. Ten

program również reaguje, być może przez nas zostanie przekazany sprzęt

ratunkowy, medyczny, który jest im na dzisiaj potrzebny. Zrobiona została już

lista, zgłoszony został do programu i czekamy na reakcję. Sąto rzeczy bezpośrednio

potrzebne dla tych ludzi, którzy są teraz w takiej sytuacji. Pracownicy Starostwa

zaangażowani sąw pomoc charytatywnie, jako wolontariat.
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Radny Pan KrzysztofWnuk zadał pytanie Panu Staroście dot. zamknięcia punktu

recepcyjnego w miejscowości Równia i czy środki przeznaczone na działania są to

tylko środki, które dostajemy jako Starostwo tylko z zewnątrz, czy też są to środki

Starostwa.

Starosta Pan Marek Andruch powiedział, że jeżeli chodzi o punk recepcyjny

w Równi, to uważa, że punkt ten był potrzebny, ale to są decyzje z województwa.

Środki natomiast w jakiejś części są zabezpieczone na działania kryzysowe.

Podczas tworzenia punktów recepcyjnych organizowaliśmy rzeczy, które były

niezbędne do podstawowego funkcjonowania. Ale kiedy pojawiły się środki

zewnętrzne to one sąwykorzystywane w sposób ostrożny i nie rozrzutny.

Radna Pani Iwona Holcman'Fidor podziękowała całemu społeczeństwu powiatu
bieszczadzkiego. Punkt rejestracyjny, to jest jedno, a otwartość i uczciwość ludności

powiatu bieszczadzkiego okazała się ogromna. Pani Radnej chodziło o noclegi,

które zapewniały agroturystyki i hotele w Ustrzykach Dolnych. Dziękowała

również fundacji Medicover za dostarczenie środków medycznych.

Starosta Pan Marek Andruch powiedział, że wszyscy widzimy tą pomoc, ale

musimy sobie zdawać sprawę z tego, że jeżeli ta sytuacja będzie trwała dłużej, to

trudno oczekiwać od mieszkańców, że będąprzez dłuższy okres czasu w tym trwali,

ponieważ nie da się tak funkcjonować. Dlatego muszą być organizowane

systemowe środki pomocy, które wesprą, a za chwilę zastąpią te spontaniczne

odruchy serca. I musi zadziałać cała struktura europejska, ponieważ samej Polsce

będzie trudno poradzić sobie z taką skalą problemów.

Radna Pani Iwona Holcman'Fidor podzieliła zdanie Starosty i powiedziała, że

stoimy przed problemem długofalowym, a konsekwencje dotkną głównie nas,

uważa, że 90% tej ludności zostanie w Polsce, wiąże się to z pracą, utrzymaniem.

I pomoc z zachodu, pomoc naszego rządu i należy uruchomić wszelkie możliwe

środki, ponieważ problem dopiero się zacznie.

Radna Pani Anita Piotrowska powiedziała, że w tą pomoc włączyła się Caritas

Polska i należy o tym powiedzieć. Na granicy stoją namioty, gdzie udzielana jest

pomoc w wydawaniu posiłków. Do pomocy włączyła się również Parafia
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Rzymskokatolicka w Jasieniu. Oczekują również na transport z Włoch, gdzie będą

leki. Wszystkie kościoły w naszym dziekanacie w niedzielę organizowały zbiórkę

pieniężną, zaangażowane są w to wszystkie kościoły rzymskokatolickie w całej

Polsce.

Pełne wypowiedzi dostępne sąw wersji elektronicznej.

Ad. 8

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda.
„Proszę Państwa, dziękuję wszystkim i zamykam obrady XLIV Nadzwyczajnej

Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego.”

. _ _ _ ł

Protokołowałai Przewodniczący Rady Powiatu

klimí A


